
Pracovné stretnutie vedenia ZPS s vedením 

SKSB  

Dňa 23.02.2024 sa uskutočnilo pracovné stretnutie vedenia Združenia podnikateľov Slovenska 
s vedením Slovenskej komory súkromnej bezpečnosti. Za ZPS sa stretnutia zúčastnil: Ing. Ján 
Solík, PhD., prezident ZPS. Za SKSB sa stretnutia zúčastnili: Ing. I. Vavaček, prezident SKSB 
a Ing. I. Fiala, tajomník SKSB.  

Predmetom rokovania bol okruh tém na riešenie ktorých v roku 2024 bude kladený zvláštny 
dôraz pri spolupráci SKSB so ZPS. Išlo o nasledovné témy: 

- verejné obstarávania služieb SBS 
- nový zákon o súkromnej bezpečnosti 
- plán obnovy a ochrana mäkkých cieľov 

V rámci rokovania bola zhoda názorov na tom, že verejné obstarávanie služieb SBS je 
problematické, lebo vysúťažené ceny za tieto služby sú nereálne, často hlboko pod náklady, 
ktorých značná časť je daná právnymi predpismi. Pri doterajších rokovaniach s ÚVO nebola 
dosiahnutá zhoda na riešenie tohto problému novelou zákona o VO. Preto ZPS bude iniciovať 
nové rokovanie s predsedom UVO, kde sa bude navrhovať nové riešenie. Prezident ZPS p. 
Solík prisľúbil riešiť túto problematiku aj na úrovni ZPS prerokovaní tohoto problému 
a vydaním oficiálneho stanoviska ZPS. Ďalej bolo dohodnuté, že o podporu bude požiadaná aj 
RÚZ. 

O potrebe nového zákona o súkromnej bezpečnosti pri rokovaní bola zhoda názorov. Túto 
skutočnosť podporuje nie len nevyhovujúci zákon pre súčasné potreby zamestnávateľov v SB, 
ale aj viac rozporov teraz platného zákona s ustanoveniami iných zákonov. Potreba nového 
zákona bola konštatovaná aj pri MPK k poslednej novele zákona o SB. Potrebu nového zákona 
konštatuje aj materiál SBA, ktorý vznikol v roku 2023 vyhodnotením terajšieho legislatívneho 
stavu. Keďže teraz platný zákon vznikol v roku 2005 a odvtedy došlo k značnému rozvoju tohto 
odvetvia a tak na niektoré zmeny súčasný zákon vôbec nereaguje. /napr. kyberbezpečnosť 
a pod./ Pri rokovaní bolo konštatované, že sa vyvinú aktivity, aby sa zákon o SB dostal do plánu 
legislatívnych úloh vlády. Pre podporu riešenia tohto problému bude hľadaná široká podpora 
subjektov ktorých sa to týka. 

V rámci Plánu obnovy.... sa idú realizovať značné investície do vybavenia napríklad škôl, ale 
aj do iných oblastí. Pri rokovaní bolo konštatované, že by sa nemalo zabudnúť na využitie 
prostriedkov z plánu obnovy aj na zabezpečenie objektov, kde budú realizované investície. 
Sledovaním vývoja bezpečnostnej situácie v zahraničí, ale aj u nás dostáva sa do popredia aj 
potreba ochrany tzv. mäkkých cieľov. K tomu by mala byť vypracovaná jednotná metodika 
v rámci ktorej by sa nemalo zabudnúť na účasť aj sektoru súkromná bezpečnosť lebo ochrana 
mäkkých cieľov začína oveľa skôr ako len zásahom špecializovaných tímov PZSR. 

Záverom prezident SKSB p. Vavaček poďakoval prezidentovi ZPS p. Solíkovi za doterajšiu 
spoluprácu a podporu pri riešení problémov súkromnej bezpečnosti a požiadal, aby 
prostredníctvom mediálnych výstupov ZPS bola verejnosť informovaná aj o problematike 
súkromnej bezpečnosti v celej jej šírke. 


